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P R O T O K 6 L nr XIII/2020
z sesji Rady Gminy Kaczory

odbytej w dniu 24 czerwca 2020 r.
w Gminnym Osrodku Kultury

w Kaczorach

W obradach uczestniczvli:

1) W6jt Gminy Kaczory - Brunon Wolski.
2) Skarbnik Gminy - Agnieszka Grabarska.
3) Sekretarz Gminy - Gizela Durecka.
4) Dyrektor Gmirmego Zespolu Oswiaty - Zdzislawa K?pczynska.
5) Radca prawny - Danuta Boniowska.
6) Radni Rady Gminy - wg listy obecnosci.

Radni nieobecni

ad. pkt 1/ Sprawy porz^dkowe.

Obrady trzynastej sesji Rady Gminy Kaczory otworzyi oraz im przewodzil Pan Stefan
Kowal - Przewodnicz^cy Rady Gminy Kaczory. Obrady rozpocz^iy si? o godz. \2°° w sali
Gminnego Osrodka Kultury w Kaczorach.

Po powitaniu radnych i go^ci, Przewodnicz^cy Rady Gminy Kaczory stwierdzil, ze na
podstawie listy obecnosci w posiedzeniu uczestniczylo 15 radnych, co wobec ustawowego
skladu Rady wynosz^cego 15 osob stanowilo quorum pozwalajqce na podejmowanie
prawomocnych uchwal - listy obecnosci radnych orazpozostalych osob stanowiq zalqczniki nr
1-2 do niniejszego protokolu.

Przewodniczqcy Rady Gminy poinformowal, ze protokol z dwunastej sesji z dnia
27 maja 2020 r. wylozony jest do wglqdu w trakcie sesji. Jezeli do kohca obrad nie zostanq
zgloszone przez radnych uwagi wobec jego tresci, to uwazac b?dzie, ze protokol zostal przez
Rad? przyj?ty.

Do konca obrad radni nie wniesli zastrzeiieh i uwag do tresci w/w protokolu. Zgodnie
z wczesniejszq zapowiedziq uznano, ze protokol zostal przez Rad? Gminy przyj?ty bez
poprawek.

Porzadek XIII sesii Radv Gminy Kaczory;

1. Sprawy porzqdkowe.
2. Sprawozdanie nt. dzialalno^ci w minionym okresie:

- przewodniczqcych komisji,
- Wojta.

3. Debata nad Raportem o stanie Gminy Kaczory za 2019 r.
4. Podj?cie uchwaly o udzieleniu wotum zaufania Wojtowi Gminy Kaczory za 2019 r.
5. Sprawozdanie z wykonania budzetu Gminy Kaczory za 2019 r.

a) sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budzetu gminy za 2019 r.,
b) opinia RIO w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budzetu gminy za 2019 r.,



c) dyskusja nad przedstawionym sprawozdaniem fmansowym i sprawozdaniem
z wykonania budzetu gminy za 2019 r.,
d) podj^cie uchwaly w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze

sprawozdaniem z wykonania budzetu Gminy Kaczory za 2019 r.
6. Absolutorium dla Wojta Gminy Kaczory za okres od 01.01.2019 r. do 31.12.2019 r.:

a) przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego wg stanu na dzien 31 grudnia
2019 r.

b) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium
Wojtowi Gminy Kaczory za 2019 r.

c) odczytanie opinii RIO w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie
Wojtowi absolutorium za 2019 r.

d) poddanie pod glosowanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium
Wojtowi Gminy Kaczory za 2019 r.

7. Podj^cie uchwaly w sprawie zmiany uchwaly budzetowej na 2020 r.
8. Podj^cie uchwaly zmieniaj^cej uchwaly w sprawie ustaleniawysokosci stawek cplat za zaj?cie

pasa drogowego dr6g gminnych na terenie gminy Kaczory.
9. Podj^cie uchwaly w sprawie rozpatrzenia petycji.
10. Interpelacje i zapytania radnych.
11. Wolne wnioski i zapytania.
12. Odpowiedzi na zapytania i wnioski.
13. Zakohczenie.

Przewodnicz^cy Rady Gminy poinformowal, ze zgodnie z art. 20 ust. la ustawy z dnia
8 marca 1990 r. o samorz^dzie gminnym Rada Gminy Kaczory moze wprowadzic zmiany
w porz^dku sesji bezwzgl^dn^ wi^kszosci^ glosow ustawowego skladu rady.

Rada Gminy nie wniosla zmian w porz^dku XIII sesji.

ad. pkt 2 / Sprawozdania nt. dziatalnosci w minionym okresie.

Radny Henryk Kalka - Przewodniczgcy Komisji Rewizyjnej - Wskazal, ze jest juz polowa
2020 r., natomiast podczas dzisiejszej sesji wracamy do roku 2019. Jest to zwigzane
z udzieleniem absolutorium Panu Wojtowi. W tym celu Komisja Rewizyjna spotkala si§
w pelnym skladzie w dniu 2 czerwca 2020 r. Podczas spotkania Pani Skarbnik szczegolowo
przedstawila realizacj? budzetu. Sprawozdanie to jest szczegolowo oraz syntetycznie opisane.
Budzet byl nowelizowany 13 razy, zarowno uchwalami rady jak i zarz^dzeniami Pana Wojta.
Komisja Rewizyjna, bior^c pod uwag? rowniez kontrole jakich dokonala w roku 2019,
sporz^dzila opini? do Regionalnej Izby Obrachunkowej, jak rowniez jednoglosnie podj^la
uchwal? o udzieleniu absolutorium. Budzet zostal wykonany bardzo dobrze, zarowno po
stronie wydatkow jak i dochodow. Zadhizenie na koniec grudnia 2019 r. wynosilo 9 016 273
zl, CO stanowi 23,06% dochodow. Na koniec roku nie bylo zobowi^zah wymagalnych. Na
spotkamu w dniu 23 czerwca 2020 r komisja spotkala si^ z Komisja Rolnictwa i Ochrony
Srodowiska i omawiala sprawy absolutoryjne, biez^ce zmiany w budzecie, petycj?, ktora
wplyn^la do Rady Gminy. Pan H. Kalka, podczas omawiania uchwaly o zaj^ciu pasa
drogowego zwrocil uwag? na tytul w/w uchwaly, kt6ry w Jego uznaniu moze bye troszeczk?
mylny. W tytule stosuje si? nazw? zaj?cie pasa drogowego, natomiast chodzi o umieszczenie
w przekroju drogi, profilu drogowym urz^dzeh infrastruktury (ruroci^gow). Przewodnicz^cy
przekazal takze wniosek radnej Pani Katarzyny Rajek w sprawie przebagrowania rzeki Notec,
poniewaz jest slaby odplyw i grozi to podtopieniem 1^.



Radny Dariusz Krupa — Przewodnicz^cy Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu -
Komisja odbyta wspolne posiedzenie z Komisji Rozwoju Gospodarczego, Praworz^dnosci
i Budzetu podczas ktorego omowione zostaly materialy sesyjne. Pierwsza kwestia,
szczegotowo przedstawiona przez Pani^ Skarbnik, dotyczyla sprawozdania z wykonania
budzetu gminy Kaczory za 2019 r. Komisje przeanalizowaly zarowno dochody jak i wydatki
gminy. Na spotkaniu zostala przedstawiona pozytywna opinia Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Poznaniu o w/w sprawozdaniu. Kolejnym tematem, ktorym zaj^ly si?
komisje byla kwestia dotycz^ca udzielenia absolutorium dla Wojta Gminy Kaczory za 2019 r.
Na spotkaniu zostal takze przedstawiony projekt zmiany uchwaly budzetowej na 2020 r.
Komisje wyrazily pozytywn^ opini? na temat w/w uchwaly jak i uchwaly zmieniaj^cej
wysoko^c stawek oplat za zajecie pasa drogowego drog gminnych. Komisje zapoznaly si?
rowniez z petycj^ Pani Renaty Sutor w sprawie zmiany przepisdw prawa miejscowego.

Wojt Gminy Kaczory — Brunon Wolski — Zwrocil uwag? na prowadzon^ dzialalnosc
w okresie pandemii. Wskazal, ze dzialania prowadzone s^ w szczegolnym okresie. Mimo tego
urz^d funkcjonuje sprawnie, mieszkahcy s^ obshigiwani bez zastoju. Podejmowane s^ starania,
aby ludzie jak najmniej odczuwali aktualn^ sytuacj? w kraju. Pan Wojt podkreslil, ze nadal nie
skohczylo si? zagroz;enie zwi^zane z koronawirusem. Nalezy zachowywac ostroznosc, tam
gdzie jest to konieczne. Od nas samych zalezy kiedy to minie i przejdzie. Zwrdcil tez uwag?,
ze duzo osob za bardzo „wrzucilo na luz". Pochwalil shizby porz^dkowe oraz sanepid, ze
rozpocz?li egzekwowanie stosowania przepisdw. Zaznaczyl, ze niewolno lekcewazyd tej
sytuacji. Zaapelowal, aby wchodz^c do sklepow na terenie gminy nosic mask?, by nie zarazic
nikogo.

W zwi^zku ze znoszeniem niektorych obostrzen, otworzone zostaly boiska oraz place
zabaw czy sale wiejskie. Wszystkie osoby odpowiedzialne musz^ dzialac rozs^dnie, aby nie
dopuscic do wyst^pienia zagrozeh w tych miejscach, aby nie narazad mieszkahcow na
powstanie ogniska. Plywalnia pozostaje nadal zamkni?ta, z uwagi na zbyt duze skupisko ludzi.
Decyzja o jej otwarciu b?dzie uzaleaiiona od sytuacji w kraju, ilosci zachorowah.

Pan Wojt zaznaczyl, ze mimo wysokich temperatur na dworze z niektorych komindw
nadal imosi si? dym. Podkreslil, ze nalezy zwracac uwag? co z tych kominow leci. Niewolno
przyzwalac na spalanie smieci i trucie s^siadow. W gminie Kaczory zainstalowanych zostalo
wiele instalacji gazowych (ekologicznych). Warto informowac, ze istnieje mozliwosd
pozyskania dotacji na wymian? pieca, ogrzewania. Podtruwanie dymem ze spalonych smieci
mo:^e doprowadzic do zachorowan np. raka.

Pan Wojt poruszyl takze kwesti? odpadow. Spora grupa ludzi wymiguje si? z w/w oplat.
Nie mofe bye sytuacji, w ktorej cz?sc osob placi za ich wyw6z, a cz?sc nie. Podczas spotkania
w Pile dyskutowano co w tej sprawie zrobic. Padla propozycja zwi?kszenia oplat, jednak
ostatecznie stan?lo na tym, aby zwi?kszyc sci^galnosc aktualnie obowi^zuj^cych osob oraz tych
nieplac^cych w ogole. Pan Wojt zaapelowal, aby w dniu wyborow zachowywac si? tak, aby
myslec o bezpieczenstwie. Prosil o zakladanie maseczek juz przed lokalem i nietworzenie
skupisk. Pomimo, iz gmina zapewni dlugopisy, ktore b?d4 dezynfekowane najlepiej jesli kazdy
b?dzie posiadal wlasny. Przewodnicz^cy poszczegolnych komisji mog^ zglosic si? z prosb^
o zapewnienie dezynfekcji w lokalach wyborczych.

Zostaly poczynione kroki pozwalaj^ce na podpisanie umowy na rozbudow? Wiejskiego
Domu Kultury w Prawomyslu. Jest to w trakcie wykonawstwa. Pan Wojt wyrazil nadziej?, ze
moze Zarzqd Wojewodzki OSP pomoze zdobyc samochod strazacki dla Prawomysla.

Szatnia w Kaczorach - Czynione s^ przygotowania do tego, aby oglosic konkurs na
prowadzenie i obshig? baru, ktory dotychczas tam funkcjonowal. Przy okazji poprawiane s^
warunki dla sportowcow — cz?sc z tego baru zostala wydzielona pod magazyn dla sportowcow.



Przeprowadzony zostal przetarg na budow? drogi na ul. Lesnej w Kaczorach. Kosztorys byl na
600 tys. zl, natomiast z przetargu wys:do 473 tys. zl. Odnosnie drogi na ul. Gajowej (wraz
z oswietlemem) nadal nie zostal ogloszony nabor na wnioski o dofinansowanie, ale cala
dokumentacja jest juz przygotowana. W ̂milowie na ul. Brzozowej wybrano juz firm?, ktora
wykona inwestycj?. Niebawem realizowana b?dzie zmiana ogrzewania w szkole podstawowej
w Dziembowie oraz Zelgniewie. Aktualnie realizowana jest kotlownia w szkole w Kaczorach.

Radny S. Kowal - Zapytal o dy^ przedszkolne w okresie wakacji. Rodzice maja problem
ze zorganizowaniem opieki nad dziecmi.

Odp. Wojt Gminy Kaczory - B. Wolski - Poinformowal, ze Dyrektor Gminnego Zespolu
Oswiaty me zgtaszal w/w problemu wi?c nie s^ one przewidywane. Niegospodame byloby
otwierame kuchni i przedszkola dla jednego lub dwojki dzieci. Chyba, ze chcialaby tego
wi?ksza ilosc osob, np. zebralaby si? grupa 30-40 dzieci.

Ad. pkt 3. Debate nad Raportem o stanie Gminy Kaczory za 2019 r.

Przewodnicz^cy Rady Gminy S. Kowal - Raport o stanie Gminy Kaczory opracowano
w zwi^zku z art. 28 aa ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorzgdzie gmirmym. Zawiera on
podsumowanie dzialalnosci Wojta w 2019 r. w zakresie wynikaj^cym z przepisow prawa oraz
uchwal rady gminy z wyl^czeniem materii uregulowanej w sprawozdawczo^ci budzetowej.
Raport 0 stanie Gminy Kaczory za 2019 r. zostal Radzie Gminy Kaczory przedstawiony w dniu
29 maja 2020 r. w formic papierowej i elektronicznej, celem zapoznania si? z jego tresci^ przez
radnych rady gminy. Ponadto w Biuletynie Informacji Publicznej zamieszczona zostala
mformacja o mozliwosci zapoznania si? z ww. Raportem przez mieszkancow Gminy Kaczory.
Do diiia dzisiejszego me wplyn?lo do Przewodnicz^cego Rady Gminy zadne zgloszenie od
mieszkahc6w o zabranie glosu w sprawie raportu.

Pan S. Kowal oglosil debat? nad raportem gminy Kaczory za 2019 r. i poprosil radnych
0 zabieranie glosu:

Radny Andrzej Rybinski - Po zapoznaniu si? z raportem radnemu nasun?ly si? dwa wnioski.
Prerwszy z nich dotyczyl problemu kanalizacji deszczowej. Podkreslal, ze uruchamiane s^ ^
rdzne programy na zbieranie deszczowki, z ktorych mozm korzystac. Woda deszczowa led na
ulice nawet w miejscowych obiektach u^tecznosci publicznej. Radny zwrocil takze uwag?
na zaleglosci w placeniu za wod?. Przy okazji mowy o zaleglosciach zach?cal aby mniej
wytwarzac odpadow i zanieczyszczeh w celu zmniejszenia oplat. Zaproponowal ograniczenie
cz?stotliwosci wywozu odpadow (np. papier i szklo 1 raz na 8 tygodni). Radny zach?cal
mreszk^cdw do korzystania z programu „ czyste powietrze" podkre^laj^c jednoczesnie, ze
nalezy inwestowac w fotowoltaik?, poniewaz sam gaz nie wystarczy.

Odp. Radny S. Kowal - Kwestie wywozu smieci s^ niezalezne od gminy poniewaz jest
przetarg zorganizowany.

Radny H. Kalka - Z^aczyl ze jako wieloletni radny na temat raportu mdglby m6wic wiele.
Mieszkancy nie zglosili ch?ci zabrania glosu w tej sprawie, wi?c radny zastanawial si? jak :^je
si? w grninie Kaczory jako wspolnota. Doszedl do wnioslm, ze zyje si? dobrze. W gminie
funkcjonuj^ instytucje integruj^ce, np. ochotnicze straze pozame, szkoly, kola gospodyh
wiejskich, koscioly. Znaldem integracji wspdlnoty jest dbalosc o porz^dek. Palenie smieci
w piecach s^ to zdarzenia incydentalne? W gminie podstawowe inwestycje tj. zaopatrzenie



w kanalizacj?, wod? juz wykonane. Osi^gni^ciem jest likierunkowanie inwestycji na budow?
sciezek rowerowych. Ciesz^ si? one du^m zainteresowaniem i pelni^ funkcj? rekreacyjnq.
Radny pochwalil zrealizowane inwestycje drogowe. Wielkim snkcesem bylo oddanie sail
gminnego osrodka kultury. Zasugerowal, aby rozpocz^c planowanie modemizacji sieci
wodoci^gowej w Morzewie.

Radny Henryk Witt - Mowil o pomystach, dzi?ki ktorym w gminie b?dzie si? zylo lepiej,
przyjazniej. Wspomnied o projekcie Iqk kwiatowych, o dzialaniach realizowanych nad jeziorem
Bobrowym przez ch?tnych dzialaczy.

Radny Janusz Michaelis - Podkreslil, ze przedmdwcy pi?knie mowi^ o rozwoju gminy
Kaczory, co bardzo cieszy. Jednak wci^ zapomina si? o pewnych newralgicznych punktach.
Z Jeziorek nadal nie zostala stworzona zadna trasa rowerowa i mieszkancy mog^ jedynie
korzystac z krajowej 10. Radny zapowiedzial, ze b?dzie apelowal o pol^czenie Jeziorek z
wybudowaniami, a stamt^d moma ulic^ Klonow^ jechac juz do Smilowa, Brodnej, aby
skomnnikowac te miejscowosci inn^ tras^ niz „10".

Odp. Radny S. Kowal - W sprawie Jeziorek czekamy na modemizacj? SIO.

W zwiqzku z brakiem dalszych wypowiedzi radnych Przewodnicz^cy zamkn^l debat? nad
raportem.

Ad. pkt 4. Podj^cie uchwaly o udzielenia Wojtowi Gminy Kaczory wotum
zaufania.

Pan Kazimierz Zalachowski - Wiceprzewodnicz^cy Rady Gminy Kaczory przedstawil
projekt uchwaly w sprawie udzielenia Wojtowi Gminy Kaczory wotum zaufania.

Pvtania i uwaei: Nie zeloszono.

Rada Gminy w obecnosci 15 radnych w glosowaniu jawnym jednogtoSnie podj?la uchwal? Nr
XIII/119/2020 Rady Gminy Kaczory z dnia 24 czerwca 2020 r. w sprawie udzielenia Wojtowi
Gminy Kaczory wotum zaufania (uchwala wraz z imiennym wykazem gtosowania stanowiq
zalqczniki nr 3,4 do niniejszego protokoiu).

pkt. 5/ Sprawozdanie z wykonania budzetu Gminy Kaczory za 2019 r.

a) Pani Agnieszka Grabarska - Skarbnik Gminy - z upowa^enia Wojta Gminy Kaczory
przedstawila sprawozdanie finansowe (bilans z wykonania budzetu Gminy Kaczory, bilans
jednostki budzetowej i samorz^dowego zakladu budzetowego, zestawienie zmian
w funduszu jednostki, rachunek zyskow i strat jednostki, informacja dodatkowa)
i sprawozdanie z wykonania budzetu Gminy Kaczory za 2019 rok (sprawozdania stanowiq
zalqczniki nr 5 -10 do niniejszego protokoiu).

b) Pani A. Grabarska Skarbnik Gminy - odczytala Uchwal? Nr SO. — 0954/20/17/2020
Skladu Orzekaj^cego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 15 kwietnia
2020 roku w sprawie wyrazenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budzetu Gminy
Kaczory za 2019 rok wraz z informacja o stanie mienia jednostki i objasnieniami (uchwala
stanowi zalqcznik nr 11 do niniejszego protokoiu).



c) Przewodniczgcy Rady S. Kowal zarz^dzil dyskusj? nad sprawozdaniem finansowym oraz
sprawozdaniem z wykonania budzetu <^iny Kaczory za 2019 rok.

W dvskusii glos zabrali:

Radny Stanislaw Mizerkiewicz - Wypowiedz rozpocz^l od wskazania wysokosci dochodow
oraz wydatkow gminy w 2019 r. Roznica in plus zostaia skierowana na splat? kredytow
i pozyczek. Zadluzenie wynosilo 9 016 273 zl, co stanowi 23,06% dochodow. Gtowne
zadhizenie to jest rozbudowa oczyszczalni sciekow i budowa plywalni. Budzet byl
zrownowazony i inwestycyjny. Zrownowazony - pomimo tego, ze gmina nie korzystala
z kredyt6w i pozyczek. Na inwestycje przeznaczono ponad 4 mln zl. Glowne z nich to droga
Smilowo - Brodna, sciezki rowerowe; do Pily oraz Kaczory - Krzewina. Budzet zostal dobrze
zrealizowany. Nalezy podzi?kowac pracownikom Urz?du Gminy oraz Wojtowi za
opracowanie i zrealizowanie tego budzetu, co wi^ze si? tez z absolutorium dla Wojta Gminy.

Radny K. Zatachowski - Poparl zdanie swojego przedmowcy. Podkreslil, ze 99,8%
wykonania budzetu jest marzeniem wielu samorz^ddw. Przypomnial, ze w 2018 r. wykonanie
budzetu bylo na poziomie ok. 95 %, co wowczas stanowilo tez powod do radosci. Zadluzenie
na poziomie 23% jest bardzo niskie. Wyrazil podziw dla Pana Wojta, Pani Skarbnik oraz calego
zespohi pracownikow gminy, a takze wszystkich, ktorzy przyczynili si? do tego, ze tak to
zostalo zorganizowane, ze w tak obszemym budzecie zostaly zrealizowane inwestycje bez
kredytow. Wyrazil slowa uznania dla Pana Wojta oraz Pani Skarbnik.

Radny A. Rybinski - Poruszyl temat zrealizowanych inwestycji ze srodkow wlasnych gminy
Zwrdcil uwag? na wysokosc dofinansowah z flmduszu dr6g samorzqdowych.

Pan W6jt B. Wolski - Wskazal, ze rzadko zdarzaly si? sytuacje, ze gmina nie zaci^gala
kredytow. W poprzednich latach byloby nie po gospodarsku nie zaci^gac kredytow. Nie
zostalaby zrealizowana wowczas budowa oczyszczalni, plywalni oraz wiele irmych inwestycji.
W chwili obecnej chodzi o to, aby zmniejszyc troch? aktualne zadluzenie.

Radny J. Michaelis - Radny wskazal przyklady gmin, ktorych deficyt jest duzo wyzszy niz ^
w gminie Kaczory (23%).

Radny H. Ralka — Sprawozdanie zostalo wykonane w sposob rzetelny, szczegolowy,
obrazowy. Zostalo opracowane na podstawie zrealizowanego budzetu za rok 2019.

Radny K. Zatachowski - Przekazal slowa uznania dla Komisji Rewizyjnej podkreslaj^c, ze
pozytywna ocena RIO to niejako ocena pracy tej Komisji.

W zwiqzku z brakiem dalszych uwag, Przewodnicz^cy Rady Gminy zakohczyl dyskusj? nad
sprawozdaniem.

d) Radny Kazimierz Zatachowsld (Wiceprzewodnicz^cy Rady Gminy) - odczytal projekt
uchwaly Nr XIII/120/2020 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze
sprawozdaniem z wykonania bu^etu Gminy Kaczory za 2019 rok.



Rada Gminy w obecnosci 15 radnych w glosowaniu jawnym podjfla jednoglosnie uchwal^
Nr XlII/120/2020 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze
sprawozdaniem z wykonania budzetu Gminy Kaczory za 2019 rok (uchwata wraz z imiennym
wykazem glosowania stanowiq zatqczniki nr 12,13 do niniejszego protokolu).

ad. pkt 6/ Absolutorium dla Wojta Gminy Kaczory za okres od 1 stycznia
2019 r. do 31 grudnia 2019 r.

a) Pani A. Grabarska Skarbnik Gminy - przedstawila informacj? o stanie mienia gminy
wg stanu na dzien 31 grudnia 2019 r. (informacja stanowi zatqcznik nr 14 do niniejszego
protokolu).

b) Radny H. Kalka - Przewodnicz^cy Komisji Rewizyjnej odczytal opini? Komisji
Rewizyjnej z dnia 2 czerwca 2020 r. dotycz^c^ realizacji budzetu Gminy Kaczory oraz
wniosek (uchwal?) Komisji Rewizyjnej z dnia 2 czerwca 2020 r. w sprawie udzielenia
absolutorimn dla Wojta Gminy Kaczory za 2019 rok (opinia i wniosek stanowiq
zatqczniki nr 15,16 do niniejszego protokolu).

c) Pan Jozef Ligenza czlonek Komisji Rewizyjnej odczytal Uchwal? NR
SO.0955/27/17/2020 Skladu Orzekaj^cego Regionalnej Izby Obrachunkowej w
Poznaniu z dnia 9 czerwca 2020 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej
Rady Gminy Kaczory o udzielenie Wojtowi Gminy Kaczory absolutorium z tytulu
wykonania budzetu za 2019 rok (uchwala stanowi zatqcznik nr 17 do niniejszego
protokolu).

d) Przewodnicz^cy Rady Gminy S. Kowal poddal pod glosowanie wniosek - uchwal?
Komisji Rewizyjnej z dnia 2 czerwca 2020 r. o udzielenie absolutorimn dla Wojta
Gminy Kaczory za 2019 rok.

Rada Gminy Kaczory w obecnosci 15 radnych w glosowaniu jawnym jednoglosnie udzielila
absolutorium Wojtowi Gminy Kaczory za 2019 rok.

W zwi^zku z powyzszym Przewodnicz^cy Rady Gminy odczytal uchwal? Nr
XIII/121/2020 Rady Gminy Kaczory z dnia 24 czerwca 2020 r. w sprawie udzielenia
absolutorium Wojtowi Gminy Kaczory za 2019 rok (uchwala stanowi zatqcznik nr 18 do
niniejszego protokolu).

Przewodnicz^cy Rady wraz z Wiceprzewodnicz^cymi zlo^li Panu Brunonowi
Wolskiemu Wojtowi Gminy gratulacje za dobrze prowadzon^ dzialalnosc finansow^ (wr^czyli
bukiet kwiatdw).

Przewodnicz^cy Rady Gminy S. Kowal udzielil glosu Wojtowi B. Wolskiemu, ktory wszystkim
podzi^kowal za udzielone absolutorimn podkreslaj^c licznie realizowane inwestycje w 2019 r.
ktore bfd^ shizyly mieszkancom gminy Kaczory.



ad. pkt 7/ Podj^cie uchwaty w sprawie zmiany uchwaly budzetowei
na 2020 r.

Pani Agnieszka Grabarska — Skarbnik Gminy przedstawila projekt uchwaJy
Nr XIII/122/2020 Rady Gminy Kaczory w sprawie zmiany uchwaly budzetowej na 2020 r.

W budzecie Gminy Kaczory na 2020 rok wprowadza si? nast^puj^ce zmiany:
1. Zwi?ksza si? plan dochoddw o kwot? 132 398,78 zl, plan dochoddwpo zmianie wynosi

38 183 601,24 zl. Na podstawie decyzji Wojewody Wielkopolskiego nr FB-
1.3 111 .78.2020.2 z dnia 21.04.2020 roku dokonuje si?:
- zwi?kszenia planu dotacji o 4 246,00 zl w rozdziale 75011 § 2010 z przeznaczeniem
na realizacj? zadan dotycz^cych spraw obywatelskich oraz na pozostale zadania
z zakresu administracji rz^dowej,
- zmniejszenia planu dotacji o 230,00 zl w rozdziale 85213 § 2030 z przeznaczeniem na
oplacenie skladek na ubezpieczenie zdrowotne oplacane za osoby pobieraj^ce
swiadczenia z pomocy spolecznej,
- zwi?kszenia planu dotacji o 109 467,00 zl w rozdziale 85501 § 2060 z przeznaczeniem
na wyplat^ swiadczen wychowawczych.

Decyzj^ Wojewody Wielkopolskiego nr FB-I.3111.74.2020.3 z dnia 1 kwietnia 2020 r.
zwi?ksza si? plan dotacji celowej o kwot? 12 909,00 zl w rozdziale 85415 § 2030
z przeznaczeniem na dofinansowanie swiadczed pomocy materialnej o charakterze
socjalnym dla uczmow — zgodnie z art. 90d i art. 90 e ustawy o systemic oswiaty oraz
decyzj^ nr FB-I.3 111. 136.2020.2 zwi?ksza si? plan dotacji o kwot? 43,78 zl w rozdziale
85219 § 2010 z przeznaczeniem na wyplacenie wynagrodzenia za sprawowanie opieki.

Decyzji Wojewody Wielkopolskiego nr GB-I.3111.156.2020.7 z dnia 25 maja 2020 r.
zmniejsza si? plan dotacji celowej w rozdz. 85213 § 2030 o kwot? 1 000,00 zl
w rozdziale 85216 § 2030 o kwot? 5 000,00 zl oraz w rozdziale 85228 S 2010 o kwote
7 000,00 zl. ^

Na podstawie informacji Ministra Finansdw nr ST3.4750.1.2020 z dnia 10 kwietnia
2020 r. zmmejsza si? o 32 120,00 zl plan cz?sci o^wiatowej subwencji ogdlnej oraz
o 2 917,00 zl plan udzialow gminy z podatku dochodowego od osob fizycznych.

Zgodnie z zawart^ umow^ o powierzenie grantu w ramach Programu Operacyjnego
Polska Cyfrowa na lata 2014 - 2020 Osi Priorytetowej nr 1 „Powszechny dost?p do
szybkiego Intemetu dzialama 1.1: Wyeliminowanie terytorialnych roznic
w mozliwosci dost?pu do szerokopasmowego intemetu o wysokich
przepustowosciach" dotycz^ca realizacji projektu grantowego pn. Zdalna Szkola + w
ramach Ogdlnopolskiej Sieci Edukacyjnej planuje si? kwot? 54 000 zl.

2. Zwi?ksza si? plan wydatkow o kwot? 132 398,78 zl. Plan wydatkow po zmianie wynosi
39 233 601,24 zl.

Dokonuje si? zmian wplanie wydatkow w zwi^zku ze zmianami kwot dotacji celowych.

Zwi?ksza si? o 80 000 zl (plan po zmianie wyniesie 430 000 zl) wydatki na zadanie
inwestycyjne pn. „Rozbudowa budynku sali wiejskiej o budynek garazowy i zaplecze



gospodarcze w Prawomyslu", zmiana spowodowana jest przeprowadzonym
post^powaniem przetargowym.

Zmniejsza si? o 200 000 zl (plan po zmianie wyniesie 1 800 000 zi) zadanie
pn. „Przebudowa drog gminnych w DziemboAvie, Kaczorach, Jeziorkach, Smilowie
i Brodnej" oraz zmienia si? nazw? zadania na „Przebudowa drog gminnych na terenie
Gminy Kaczory".

Ustala si? kwot? 10 000 zl nowe zadanie inwestycyjne pn. „ Budowa scie^ rowerowej
Kaczory - Rzadkowo - etap I - opracowanie dokumentacji".

Zwi?ksza si? o 100 000 zl wydatki bie^ce na utrzymanie drog gminnych, zmniejsza si?
o 32 120 zl (zmnicjszcnic subwencji oswiatowcj) plan finansowy w jednostkach
oswiatowych oraz dokonujc si? zmian w planic wydatkow bicz^cych polcgaj^cych na
przenicsicniach pomi?dzy dzialami, rozdzialami i paragrafami.

Pvtania i uwaei: Nic zeloszono.

Rada Gminy w obecnosci 15 radnych w glosowaniu jawnym podj?la jednoglosnie uchwal? Nr
XIII/122/2020 w sprawie zmiany uchwaly budzctowcj na 2020 r. (uchwata wraz z zalqcznikami
oraz imiennym wykazem gtosowania stanowiq zalqczniki nr 19,20 do niniejszego protokotu).

ad. pkt 8/ Podj^cie uchwaly zmieniaj^cej uchwaly w sprawie ustalenia
wysokosci stawek optat za zaj^cie pasa drogowego drog gminnych na terenie
gminy Kaczory.

Radny Kazimierz Zalachowski - Wiceprzewodnicz^cy Rady Gminy odczytal projekt
uchwaly Nr XIII/123/2019 Rady Gminy Kaczory zmieniaj^cej uchwal? w sprawie ustalenia
wysokosci stawek oplat za zaj?cie pasa drogowego drog gminnych na terenie gminy Kaczory.

Pvtania i uwaei: Nic zeloszono.

Rada Gminy w obccnosci 15 radnych w glosowaniu jawnym podj?la jednoglosnie uchwal? Nr
XIII/123/2019 zmieniaj^c^ uchwal? w sprawie ustalenia wysokosci stawek oplat za zaj?cie pasa
drogowego drog gminnych na terenie gminy Kaczory (uchwata wraz z imiennym wykazem
gtosowania stanowiq zatqczniki nr 21,22 do niniejszego protolcotu).

ad. pkt 9/ Podj?cie uchwaly w sprawie rozpatrzenia petycji.

Radny A. Rybinski Przewodniez^ey Komisji Skarg, Wnioskdw i Petycji odczytal projekt
uchwaly Nr XIII/124/2020 Rady Gminy Kaczory w sprawie rozpatrzenia petycji.

Pvtania i uwaei: Nic zeloszono.

Rada Gminy w obecnosci 15 radnych w glosowaniu jawnym podj?la jednoglosnie uchwal? Nr
XIII/124/2020 w sprawie rozpatrzenia petycji (uchwata wraz z zatqcznikiem oraz imiennym
wyJcazem gtosowania stanowiq zatqczniki nr 23,24 do niniejszego protolcotu).



Ad. pkt. 10/ Interpelacje i zapytania radnych.

Nie wplyn^iy pisemne interpelacje.

Ad. pkt. 11/ Wolne wnioski i informacje.

Radny S. Mizerkiewicz - Zglosil wniosek do nowo powstalego Punkt Selektywnej Zbiorki
Odpadow Komunalnych w Kaczorach aby przyjmowane od mieszkancow duze szkla byly
przyjmowane w calosci.

Odp. Radny S. Kowal - Kwestie techniczne dzialalnosci nalez^ do w/w punktu.

Pan Wojt - Podzi^kowal za udzielenie absolutorium oraz mile wypowiedzi ze strony radnych.
Podkreslii, ze w realizacji budzetu uczestnicz^ pracownicy urz^du gminy, jednostek
budzetowyeh, wszyscy dyrektorzy, stowarzyszenia dzialaj^ce na naszym terenie, a takze rada
gminy. Podzi^kowal za pozytywne ocenienie realizacji budzetu. Wyrazil zadowolenie
z w/w wykonania za 2019 r. Dodal, ze ze wzgl?du na duz^ ilosc inwestycji nie bylo prosto spi^c
budzetu. Wszystkim ztozyl podzi^kowania a otrzymane kwiaty przekazal na r?ce Pani Skarbnik
A. Grabarskiej.

Ad. pkt. 12/ Odpowiedzi na zapytania 1 wnioski - Nie bylo.

ad. pkt 13/ Zakonczenie.

Po wyczerpaniu porz^dku obrad Pan Stefan Kowal — Przewodniczqcy Rady Gminy
zakohczyl o godz. trzynast^ sesj? Rady Gminy Kaczory.

Protokolowala: Przewodniczyl
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